
میز خبر

عطاءالله مهاجرانی: اگر گمان می کنند با » آقای خمینی« گفتن از 
اعتبار امام می کاهند

مهاجرانی، در روزنامه اعتماد نوشت: تحریفی که نه ازسوی دشمنان 
انقلاب و نظام، بلکه از ســوی دوستان ناخواســته، دامن زده شده 
است،عادی سازی شخصیت امام خمینی است. مرادم از عادی سازی 
این نیســت که امام خمینی شــخصیتی فرابشــری بوده است. ما 
پیامبر اســلام، را نیز به استناد قرآن، شــخصیتی بشری   می دانیم. 
مرادم کســانی اند که، ابتــدا به جای امام خمینــی، گفتند، آیت الله 
خمینی؛ درمرحله دوم گفتند: آقای خمینی! و در مرحله سوم گهگاه 
می گویند:خمینی! بیشتر توجهم به لحن قول است.بدیهی است که 
امام خمینی درجایگاهی در تاریخ ایران و اســلام قرار گرفته است 
که عنوان ها به او اعتبار نمی دهد.امام خمینی خود با صراحت گفت: 
»به من خدمتگزار بگویید بهتر از رهبر اســت.«اما اگر این آقایان و 
خانم ها، گمان می کنند می توانند با » آقای خمینی!« گفتن بر اعتبار 
خود بیفزایند یا از اعتبار امام خمینی بکاهند، راه شان به سوی شن زار 

روان است./اعتماد
دستور رئیس قوه قضائیه برای پیگیری اطلاعاتی برهم زنندگان 

سخنرانی سیدحسن خمینی
رئیس قوه قضاییه با اشــاره به اتفاقی که در مراسم سالگرد ارتحال 
امام هنگام ســخنرانی سید حســن خمینی رخ داد و با موضع گیری 
و نارضایتــی رهبر معظم انقلاب همراه بود، گفت: با توجه به اینکه 
اتفاق رخ داده در روز ۱۴ خرداد در حرم مطهر امام راحل، مســبوق 
به سابقه است، از دســتگاه اطلاعاتی می خواهیم تا این موضوع را 
دنبال کننــد؛ چنانچه عده ای از روی غفلت مبادرت به چنین عملی 
می کنند باید متنبه شوند؛ همچنین چنانچه عده ای ناخواسته از ناحیه 
شیاطین تحریک می شــوند، باید به این مساله توجه کنند. از سوی 
دیگر، اگر دســت های پشــت پرده ای نیز وجود دارد که می خواهند 
این گونه مراســم ملی و مهم ما را مخدوش کنند و سوژه به دست 
دشــمن بدهند، باید موضوع دنبال و تعقیب شود و اقدام مقتضی و 

متناسب صورت گیرد.
پیشنهادهای مرکز پژوهش های مجلس برای کاهش سن ازدواج

گــزارش مرکز پژوهش های مجلس نشــان می دهــد، بالا بودن 
هزینه های آغاز زندگی و مســکن، بیکاری و عدم اشــتغال جوانان 
و پیدا نکردن گزینه مناســب ازدواج در سه اولویت اول عدم ازدواج 
بهنگام جوانان قرار دارند.براســاس داده ها و نتایج ســازمان ثبت 
احوال کشــور و مرکز آمار ایران، روند تحولات شاخص های ازدواج 
به گونه ای اســت که نرخ ازدواج با کاهش و میانگین سن ازدواج با 
افزایش روبه رو بوده اســت.البته عوامل تأثیرگذار بر سن ازدواج به 
صورت شبکه ای به یکدیگر متصل بوده و چرخه عوامل را تشکیل 
می دهند. از این روی، حل مســاله مورد نظر از طریق قطع چرخه و 
روابط دوسویه اثرگذاری و اثرپذیری امکان پذیر است و راهبرد حل 
مســاله ازدواج با در نظر گرفتن عوامل اولویت دار در افزایش ســن 

ازدواج و روابط بین آنها باید تدوین شود.
کنایه امام جمعه آستارا: بعد از بیدار شدن اصحاب کهف، کالاها 

آنقدر گران نشده بود
محمدجواد باقری ارومی، امام جمعه آستارا، در توییتی نوشت: آن قدر 
در این چند هفته اخیر قیمت کالاها افزایش پیدا کرده و گران شده 
که بعد از بیدار شــدن اصحاب کهف از خواب ســیصد ساله گران 

نشده بود.
واکنش مطهری به حاشیه های سخنرانی سید حسن خمینی

نماینده سابق مجلس به اتفاقات حرم امام خمینی واکنش نشان داد.
علی مطهری در روزنامه اعتماد نوشت: اینکه عده ای هر سال تلاش 
می کنند که سخنرانی حجت الاسلام ســید حسن خمینی، نوه امام 
خمینی )ره( را در سالروز رحلت ایشان و در حضور مقامات کشوری 
و لشکری و مهمانان خارجی دچار اختلال کنند و خود را در این کار 
آزاد احساس می کنند و خیال شان از مواخذه و مجازات راحت است، 
پدیده ای اســت که مورد سوال مردم است.این ها افراد ثابتی هستند 
و در این مراســم جای مشخصی دارند و قطعا نهاد های اطلاعاتی و 
امنیتی این افراد را می شناسند، ولی شاید فکر می کنند که کار آن ها 
در جهت انقلابی گری اســت، لذا این گســتاخان را آزاد گذاشته اند 
والا اگر عزمی برای برخورد بــا آن ها بود تاکنون این پدیده خاتمه 
پیدا کرده بود.جای تاســف بسیار اســت که حتما باید رهبر انقلاب 
اظهــار مخالفت با این کار کنند تا موضوع پیگیری شــود و صدا و 
ســیما هم به خود بیاید که چرا تاکنون از پخش سخنرانی های سید 
حسن خمینی خودداری می کرده است. گویی مسئولان مربوطه لزوم 
برخورد با این عناصر را که یک امر بدیهی است درک نمی کرده اند و 
حتما اول باید رهبری بگوید تا آن ها وارد عمل شوند.افرادی که این 
کار ها را برنامه ریزی می کنند و ادامه می دهند احساس شــان لااقل 
تاکنون این بــوده که کار آن ها مورد تایید حکومت و در راســتای 
انقلابی گری اســت، چون همواره با سکوت مسئولان امر و کسانی 

که باید تشر بزنند مواجه بوده اند.
پیش بینی فریدون عباسی از قطعنامه در راه علیه ایران؛ بی اثر 

است!
فریدون عباسی، نماینده مجلس گفت: احتمالا در نشست پیش روی 
شــورای حکام پیش نویس ارائه شــود اما چین و روســیه از شدت 
قطعنامه می کاهند با این حال از آنجایی که اکثریت شــورای حکام 
با کشــورهای غربی است مطلبی را علیه ایران خواهند داشت که نه 
تاثیری در روند مذاکرات دارد و نه در اقتصاد کشور؛ بنابراین قیمت 
دلار و سکه را جابجا نمی کند و قطعنامه شورای حکام صرفا شکل 

و شمایل هشدار خواهد داشت.
پشت پرده قطعنامه احتمالی آژانس از زبان خوش چشم

ســید مصطفی خوش چشم کارشناس مســائل بین الملل در گفت 
وگو با مهر، قطعنامه احتمالی آژانــس بین المللی انرژی اتمی علیه 
کشــورمان را در چارچوب جنگ اراده ها بین ایران و ایالات متحده 
توصیف کــرد و گفت: قطعاً اقدام احتمالی آژانس علیه کشــورمان 
در راســتای فشــارهای مختلفی اســت که طرف آمریکایی برای 
عقب نشینی ایران در جنگ اراده ها و مذاکرات وین وارد می کند.وی 
افزود: مجموعه ی این اقدامات علیه کشورمان در حوزه های مختلف 
ازجمله دزدیدن نفتکش ایرانی در سواحل یونان تا اقدامات تخریبی 
و عملیات ترور توسط صهیونیست ها، جنگ روانی و برجسته سازی 
اپوزیســیون ضعیف و بدون پشتوانه که با استفاده از رسانه های ضد 
انقلاب ســعی در برجســته نمایی آن ها دارند، همه در راستای یک 
هدف و آن هم ایجاد فشــار سیاســی برای عقب بردن ایران است.

این کارشــناس مسائل بین الملل تصریح کرد: قطعاً قطعنامه آژانس 
مســیری را که نمایش می دهد در پی ندارد، زیرا ارجاع به شــورای 
امنیت در نهایت با وتوی چین و روســیه مواجه خواهد شد و راه به 

جایی نخواهد برد و فقط یک اقدام نمایشــی برای این اســت که 
فشار بر طرف ایرانی را زیاد کند.خوش چشم گفت: با وجود مکانیسم 
ماشــه، نیازی به طی کردن چنین مسیری نیست، اگر طرف غربی 
از مکانیســم ماشه صحبت نمی کند و بر قطعنامه آژانس تاکید دارد، 
دلیلش این اســت که بــه دنبال اقدامات عملی نیســت و نیاز دارد 
کــه مذاکرات ویــن را همچنان زنده نگه دارد تا شــانس توافق به 

وجود آید.
بزرگترین افتخار محسن رضایی: سربازی را در مکتب خمینی کبیر 

آموختم
فرمانده ســپاه دوران جنگ تحمیلی از »بزرگترین افتخار« زندگی 
خود یاد کرد. محســن رضایی، فرمانده سپاه دوران جنگ تحمیلی 
نوشــت: بزرگترین افتخار مــن این بود که ســربازی را در مکتب 
خمینی کبیر آموختم. مرد بزرگی که اســتثنایی و تاریخ ســاز بود و 
مبدا جدیدی در تاریخ ایران بنا نهاد. او ایستادگی در مقابل زورگویان 

و چپاولگران و راه سعادت را در پیش روی ما قرار داد.
بازداشت ضارب شهید صیاد خدایی تکذیب شد

یک منبع آگاه اخبار منتشره درباره دستگیری فردی به عنوان ضارب 
»ســردار شهید صیاد خدایی« را تکذیب کرد.یک منبع آگاه یکشنبه 
شــب در گفت و گو با ایرنا، اخبار منتشــره در برخی رسانه ها مبنی 
بر دســتگیری فردی به عنوان ضارب »سردار شهید صیاد خدایی« 
را تکذیب کرد و افزود: نشــر چنین اخبار بی اساسی که جنبه امنیتی 
دارد، مطمئنا جنگ روانی و موج سواری رسانه ای دشمن است.سردار 
شهید حسن صیاد خدایی اول خردادماه در حوالی خیابان مجاهدین 
اســلام تهران توسط عوامل تروریستی وابسته به استکبار جهانی به 

شهادت رسید.
واکنش روابط عمومی استانداری یزد به شهید قلمداد کردن ایوب 

انتظاری
مدیرکل روابط عمومی اســتانداری یزد به شهید قلمداد کردن ایوب 
انتظاری واکنش نشــان داد.علی صالحی مدیــرکل روابط عمومی 
اســتانداری یزد در این رابطه گفت: اســتفاده از واژه شهید در لوح 
تقدیر استاندار یزد، اشتباهی بوده که توسط روابط عمومی استانداری 
در تنظیــم متن مذکور صورت گرفته که بلافاصله پس از آگاهی از 
خطای ســهوی رخ داده، متن لوح بلافاصله اصلاح شده است.وی 
تصریــح کرد البته همان گونه که از محتــوای متن لوح برمی آید، 
منظور تکریم آن جوان تلاشــگر و خدماتــش در راه علم و صنعت 
اســت و ارتباطی به ســایر موارد مطروحه از سوی برخی رسانه ها 
ندارد.صالحــی در ادامــه افزود با توجه به برخــی گمانه زنی ها در 
خصوص متن لوح تقدیر مذکور، هر برداشــت دیگری، کاملا رد و 
تکذیب می شــود.مدیرکل روابط عمومی اســتانداری یزد در پایان 
گفت: هنوز دستگاه های مســئول در این رابطه اعلام نظر نداشته 
اند لذا موارد مطرح در این رابطه در رســانه هــا گمانه زنی بوده و 
صرفا باید منتظر اعلام نظر دستگاه های ذیصلاح در این رابطه بود.

جزئیات جدید از انتشار اوراق ارزی
رئیس کل بانک مرکزی در پاسخ به این پرسش که نرخ سود اوراق 
ارزی که قرار اســت به زودی منتشر شود چقدر است، اظهار داشت: 
این اوراق ارزی در قالب پروژه ای است؛ یعنی نخست پروژه تعریف 
و ســپس اوراق ارزی برای تأمین مالی آن پروژه منتشــر می شود. 
صالح آبادی با اشــاره به مشخص بودن زمان پروژه ادامه داد: زمان 

معمولا دو یا ســه ســال است و سررسید اوراق بســته به پروژه ای 
که تعریف می شــود، خواهد بود. تأمین به شــکل ارزی است؛ یعنی 
تأکید می شود که بازپرداخت هم اصل و هم سود، ارزی خواهد بود. 
پروژه ای تعریف و انتخاب می شــود که حتمــا درآمد ارزی و بازده 
قابل قبولی داشته باشــد که بتواند بازپرداخت آن را به شکل ارزی 

انجام دهد.
خبر مهم برای ادارات پرمصرف برق

مدیر دفتر مدیریت مصرف شــرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ 
گفت: مصرف برق بیش از ۱۰۰۰ اداره در تهران، رصد شده و درباره 
لــزوم رعایت مصوبه هیات وزیران و کاهــش حداقل ۳۰ درصدی 
مصرف برق راهنمایی شــدند. برق اداراتی که رعایت نکنند از روز 

سه شنبه، ۱۷ خرداد قطع خواهد شد.
هشدار معاون وزیر کار نسبت به بحران صندوق های بازنشستگی

 معاون امور اقتصــادی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشــاره 
بــه اینکــه در آینده نزدیــک بحرانی در صندوق هــا وجود خواهد 
داشــت، گفت: روز به روز بر حجم مصــارف در صندوق ها افزوده 
می شــود و منابــع کاهش می یابــد، در این باره بایــد برنامه ریزی 
ویژه ای انجام شــود. به واسطه مشــکلات متعدد در اقتصاد کشور 
ســهم بنگاه های اقتصادی در ایفای تعهدات صندوق ها کم بوده و 
بنگاه ها و شــرکت های اقتصادی وضعیت خوبــی ندارند. در همین 
راســتا، باید اقداماتی انجام شود تا با بهبود وضعیت شرکت ها، سهم 
صندوق ها رشد پیدا کند. خانی نوذری با تأکید بر حفظ قدرت خرید 
بازنشســتگان، گفت: سالخوردگی جمعیت و تعداد مستمری بگیران 
رو بــه افزایش اســت و باید تصویر دقیقی از نظــام بنگاه داری در 

صندوق ها داشته باشیم.
قالیباف قانون واردات خودرو را به دولت ابلاغ کرد

رییس مجلس قانون مجوز پنج ساله واردات خودرو را برای اجرا به 
دولت ابلاغ کرد. براســاس ماده ۴ قانون ساماندهی صنعت خودرو 
که توسط محمد باقر قالیباف ابلاغ شد، وزارت صمت باید آیین نامه 
واردات خودرو را تنظیم و تصویب کند. این قانون ابتدا با اشــکالات 
و ایرادات هیات عالی مجمع تشخیص مصلحت نظام مواجه شد؛ اما 
با پیگیری مجلس در نهایت مجمع نیز آن را تصویب کرد. براساس 
مواد ۵، ۶ و ۷ این قانون نیز، تکالیف و الزامات جدیدی برای ارتقای 
کیفیت خودروهای تولید داخل به دولت ابلاغ شــده است از جمله 
شــماره گذاری خودروهای منوط به تایید سازمان استاندارد شده و 
همچنین عدم اعلام قیمت تمام شده خودرو به شورای رقابت جرم  

محسوب شده است.
رئیس کمیسیون امنیت ملی: قطعنامه صادر شود در فرایند مذاکرات 

هسته ای تجدید نظر می کنیم
وحیــد جلال زاده رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی 
مجلس گفت: با ســفر مدیر کل آژانــس بین المللی انرژی اتمی به 
ســرزمین های اشغالی، آژانس برای بار چندم اثبات کرد که به جای 

اینکه سازمان فنی باشد تبدیل به سازمانی سیاسی شده است.
وحید جلال زاده رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اســلامی درباره احتمال صدور قطعنامه علیه کشورمان در 
جلسه آینده شــورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی، گفت: با 
سفر مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به سرزمین های اشغالی 
آژانس برای بار چندم اثبات کرد که به جای اینکه سازمان فنی باشد 

تبدیل به سازمانی سیاسی شده است.
وی ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران در مذاکرات وین برای احیای 
برجــام علاقمند بود که موارد اختلافی خــود با آژانس را نیز حل و 
فصل کند و در آن نقشه راهی که در سفر سال گذشته آقای گروسی 
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران ترســیم شد بنا بر 
این بود که آژانس ســوالات خود را مطرح کند و جمهوری اسلامی 
ایران به آنها پاســخ بدهد و اگر برای آژانس ابهامی باقی ماند ایران 

آنها را برطرف کند.
نماینــده ارومیه در مجلــس تصریح کرد: متاســفانه قبل از اینکه 
گزارش اصلی آژانس منتشــر شود آقای گروســی در پارلمان اروپا 
مواضــع خودش علیه ایران را اعلام کرد یعنی گزارش قبل از اینکه 
به صورت رسمی منتشر شود در پارلمان اروپا از زبان آقای گروسی 
به اطلاع آنها رســانده شد و این موضوع نشان داد که آنها به دنبال 
حقیقت نیستند.رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
با بیان اینکه تصویب قانون اقــدام راهبردی برای لغو تحریم ها در 
پارلمــان تکلیف دولت ها برای مقابله با زیاده خواهی های غربی ها را 
روشــن کرده است، اضافه کرد: برای مجلس این دولت و آن دولت 
هم تفاوتی ندارد، البته مجلس بــه دنبال حمایت از توانمندی های 
هسته ای کشــورمان است، به دنبال این هستیم که دولت ها بتوانند 
معاهدات خود عمل کنند.جلال زاده خاطرنشــان کرد: انتظار امروز 
نمایندگان مجلس از دولت این است که قانون اقدام راهبردی برای 
لغو تحریم ها را اجرایی کند، نمایندگان در این قانون تمام تلاششان 
این بود که به جاده یکطرفــه بهره برداری از پروتکل الحاقی پایان 
دهند و لذا دولــت را مکلف کردیم در یک بازه زمانی اگر تحریم ها 
برداشــته نشــد باید به اجرای داوطلبانه پروتکل الحاقی پایان داده 

شود.
وی ادامــه داد: در بحث دوربین های نظارتی آژانس در تاسیســات 
هسته ای کشورمان نیز به خاطر اینکه بهانه به دست غربی ها ندهیم 
تصویربرداری دوربین ها را متوقف نکردیم، هرچند هیچ تصویری از 

این دوربین ها به آژانس داده نشد.
نماینــده ارومیه در مجلس تصریح کرد: گزارشــات اخیر گروســی 
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی نشان می دهد که رفتارهای 
مسالمت آمیز کشــورمان با آژانس تاکنون نتیجه عکس داده است 
لذا نمایندگان مجلس از دولت درخواســت دارند که پاسخ قاطعی به 

آژانس داده شود.
رئیس کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس عنوان کرد: 
اینکه غربی  ها در مذاکرات نمی توانند به نتایج مطلوب خودشان دست 
پیدا کنند و امتیازات بیشــتر از جمهوری اسلامی بگیرند و آژانس و 
گزارش آن را ابزاری برای فشــار به جمهوری اسلامی کردند قطعاً 
پاســخی قوی دریافت خواهند کرد، اگر قطعنامه صادر شود حتما در 
فرآیند مذاکرات برجامی با ۱+۴ تجدید نظر خواهیم کرد.جلال زاده 
با بیان اینکه اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
فردا )چهارشــنبه ۱8خرداد( در جلسه فوق العاده با حضور مسئولان 
مربوطه موضوعــات پیش آمده اخیر اعم از ســفر مدیرکل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی به اراضی اشــغالی را بررســی خواهیم کرد، 
اظهار داشــت: قطعا پس از بررســی ها در کمیسیون مواضع لازم و 
انقلابی را اتخاذ خواهیم کرد و به عنوان کمیســیون تخصصی آن 

مواضع را به اطلاع عموم مردم کشورمان خواهیم رساند.
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فرمانده سپاه خراسان شمالی:

 نباید کشور به سمت پیری 
حرکت کند

فرش دستباف ارگانیک در خراسان شمالی رونمایی شدفرش دستباف ارگانیک در خراسان شمالی رونمایی شد
۲
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 امام جمعه بجنورد:  

 جمعیت جوان لازمه 
پویایی و توسعه پایدار 
کشور است



فرمانده سپاه خراسان شمالی:
 نباید کشور به سمت پیری 

حرکت کند

 فرمانده ســپاه خراسان شمالی جوانی جمعیت را 
یکی از مولفه های قدرت هر کشور دانست و گفت: 
اگر امروز تهدیدی متوجه کشور نیست، بخشی از 

آن به دلیل جمعیت جوان آماده رزم است.
بــه گــزارش  مهر، ســردار اســماعیل فرجی در 
اختتامیه نخستین جشــنواره ملی هنر در مامایی 
که در ســالن ایثار بجنورد برگزار شــد، به تشریح 
مؤلفه های قدرت پرداخــت و اظهار کرد: جمعیت 

یکی از مهم ترین مؤلفه های قدرت هر نظام است.
فرمانده سپاه خراســان شمالی ادامه داد: وقتی به 
کشــورهای مورد حمله آمریکا نگاه کنیم، متوجه 
می شویم یکی از علل عدم حمله به ایران، جمعیت 

جوان جامعه است.
وی افــزود: جمعیت جوان قــدرت بازدارندگی به 

وجود می آورد.
فرجــی تصریح کــرد: جوانی جمعیــت در کنار 
همراهــی مردم و نقش آفرینــی ولایت، بازدارنده 
اســت اما اگر یکی از این مؤلفه های قدرت ضعیف 

شود، احتمال تعرض به کشور افزایش می یابد.
فرمانده ســپاه خراســان شــمالی تاکید کرد: اگر 
امروز تهدیدی متوجه کشــور نیســت، بخشی از 
آن به دلیــل جمعیت جوان آماده رزم اســت اما 
سیاســت های غلط دولت های گذشته در خصوص 
کنترل جمعیت، کشور را به سمت بحران جمعیتی 

سوق داده است.
وی افزود: یکی از استراتژیست های آمریکایی بیان 
کرده کنتــرل جمعیت ایران را خــود به خود در 
مقابل ما تسلیم می کند؛ اما علی رغم این سخنان 
همچنان عده ای در کشور به دنبال کنترل جمعیت 

هستند.
فرجی در انتها گفت: ادامه این روند، کشــور ایران 
را در آینده به خانه سالمندان تبدیل می کند و این 
مســئله باعث خالی شــدن مرزها و کاهش قدرت 

دفاعی خواهد شد.

یک مسئول:
 ۸4 درصد از نانوایی های 

خراسان شمالی به دستگاه هوشمند 
مجهز شد

 مدیرکل اقتصادی اســتانداری خراســان شمالی 
گفت: ۸۴ درصــد از نانوایی های این اســتان به 

دستگاه هوشمند نصب شده اند.
محمد بدری ،با اشاره به اجرای طرح مردمی سازی 
و توزیــع عادلانه یارانه هــا اظهار کرد: یکی از زیر 
طرح های طرح مذکور هوشمندسازی توزیع یارانه 

نان است.
وی افزود: برای اجرای طرح هوشمندسازی توزیع 
یارانــه نان در حــال آماده کردن زیرســاخت آن 
هستیم که تاکنون این زیرساخت برای ۸۴ درصد 

از نانوایی های این استان اجرایی شده است.
به گفته بدری در خراســان شمالی ۱۳۰۰ نانوایی 

وجود دارد که از آرد یارانه ای استفاده می کنند.
وی ادامــه داد: در نانوایی هایی که بــا آرد یارانه 
ای نان پخت می شــود، دستگاه هوشمند نصب و 
مشخص خواهد شد که چه کسی، چه میزان نان و 

چه نوع نانی را خریداری کرده است.
این مقام مســئول بــا بیان اینکه زنجان، اســتان 
پایلوت در آماده ســازی زیرســاخت بوده اســت، 
تصریح کرد: آماده ســازی زیرســاخت اجرای این 
طرح از حدود دو ماه گذشته در این استان اجرایی 
شده و هم اکنون ۹۰ درصد پیشرفت دارد این در 
حالی است که اجرای این طرح در خراسان شمالی 
بعد از گذشــت یــک هفته ۸۴ درصد پیشــرفت 
فیزیکی داشته اســت.وی توضیح داد: دلیل اینکه 
خراسان شمالی توانســت در مدت زمان کوتاهی 
زیرســاخت مورد نظر را بــرای اجرای طرح فراهم 
کند آن اســت که بانک اطلاعاتی کاملی از نانوایی 

های استان داشته است.
مدیرکل اقتصادی اســتانداری خراســان شمالی 
گفت: در حال حاضر دســتگاه پوز مورد نظر بدون 
پرداخــت هیچ هزینــه ای در نانوایی ها نصب می 

شود.
به گفته وی در حال حاضر آماده سازی زیرساخت 
برای اجرای طرح هوشمندســازی توزیع یارانه نان 
در استان قزوین ۵۵، در قم ۴۷ و فارس ۱۳ درصد 

پیشرفت فیزیکی دارد.
مدیر کل اقتصادی اســتانداری خراســان شمالی 
گفت: در حال حاضر ورود به اجرای طرح نداریم و 
فقط در حال آماده ســازی زیرساخت برای اجرای 

طرح هستیم.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی:

اقتدار یک جامعه به جمعیت آن 
بستگی دارد

 رئیس دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی 
با اشــاره به جشــنواره هنر در مامایی گفت: 
هدف از این جشــنواره که با همت کادر علوم 
پزشــکی و همراهی دانشــجویان برگزار شد، 
مقابله با پیری جمعیت و فراهم ســازی زمینه 

برای جامعه ای پویا و با نشاط است.
دکتر  ســید جواد پورنقــی در آیین اختتامیه 
نخســتین جشــنواره ملی هنر در مامایی که 
در ســالن ایثار بجنورد برگزار شد، اظهار کرد: 
امام خمینی با اندیشــه و هنر خود توانستند 
موجی را در آحاد ملت ایجاد کنند تا دل های 

محرومان و مظلومان جهان روشن شود.
وی افزود: حوزه هنر حقیقتا با اندیشه ارتباط 
دارد و نمی توان هنر را بدون عواطف به وجود 
آورد؛ این موضوع ساختار علمی نیز دارد و در 

علوم اثبات شده است.
پورنقی با اشــاره به تلاش دانشــمندان برای 
ایجاد احســاس در ربات ها، گفت: دانشمندان 

حتی به این موضوع نزدیک نیز نشده اند.
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی خراسان شمالی 
بیان داشــت: هنر احساسات را با عواطف گره 

می زند و به خلق اثر می پردازد.
وی افزود: یکی از اهداف جشنواره کمک دادن 
به مدیران برای اســتفاده از هنر در راســتای 

مقابله با پیری جمعیت باشد.
پورنقی با اشاره به سخنان رهبر انقلاب مبنی 
بر پیری جمعیت، بیان داشت: هنر قابلیت رفع 
این مشکل را دارد زیرا فرصت کمی داریم  زیرا 
پنجره فرزندآوری بسیار زود تمام خواهد شد.

شهرداری شیروان ۵۸۰ میلیارد 
ریال از ادارات مطالبه دارد

شــهردار شــیروان گفت: این شهرداری ۵۸۰ 
میلیــارد ریــال از ادارات مطالبــه دارد کــه 
پرداخت نشدن بدهی دســتگاه های اجرایی 
موجــب کندی در ارائه خدمــات عمومی می 

شود.
عین الله احمــدی اظهار داشــت: این میزان 
بدهی مربوط به چندین ســال اخیر است که 
برخی ادارات هیچ پرداختی نداشته و با توجه 
به پروژه های در دست اجرای شهر انتظار می 
رود نســبت به پرداخت زودتر مطالبات خود 
اقدام کنند تا خدمات اجرایی و عمرانی خوبی 

به شهروندان ارائه شود.
وی بــا بیــان اینکه ادارات بدهــی خود را در 
ســامانه اداره کل امور اقتصــادی و دارایی با 
عنوان بدهی شهرداری ثبت کنند خاطرنشان 
کرد: امســال هفت قرارداد با اشخاص حقیقی 
و حقوقــی منعقــد شــده که بــرای ۶۸ نفر 

اشتغالزایی ایجاد خواهد کرد.
احمــدی با اشــاره به طرح هــای عمرانی در 
شــهر اضافه کرد: اکنون ۱۲ پروژه اشتغالزایی 
در دست اجرا اســت که تا هفته دولت انجام 
خواهد شد و برای ۷۷۱ نفر ایجاد شغل خواهد 

کرد.
شــهردار شــیروان احداث مرکــز خرید هتل 
گردشــگری، ساختمان مســکونی ۱۰ طبقه، 
غرفه  ســینمایی،  طبقاتی،پردیس  پارکینیگ 
تجــاری پارک شــهید صیاد شــیرازی، غرفه 
بــازار دستفروشــان، احداث روز بــازار، غرفه 
های تجار ی شیرکوه، ساماندهی پارک خطی 
خاتم الانبیاء، گلخانه گیاهان دارویی و سایت 
پــروازی پاراگلایــدر را از جمله طرح های در 

دست اجرا و مهم شهر عنوان کرد.

وجود بیش از 3 میلیون زوج 
نابارور در کشور

 مشاور وزیر بهداشت در امور مامایی گفت: در 
حال حاضر ســه تا ۳.۵ زوج نابارور در کشور 

وجود دارند.
شهلا خسروی در حاشیه مراسم اختتامیه هنر 
مامایی در بجنورد در گفت و گو با ایسنا، اظهار 
کرد: در حال حاضــر در ارتباط با نرخ باروری 
در کشور با بحران مواجه شده ایم و این نرخ به 

صورت چشم گیری کاهش یافته است.
وی افزود: متاسفانه ســن ازدواج بالا و میزان 
تجردی در جامعه بالا رفته اســت و همین امر 
نیز بر کاهش باروری تاثیر بیشــتری گذاشته 
است.خســروی با اشــاره بــه اینکــه باید به 
فرزندآوری به عنوان یک مسئولیت اجتماعی 
فکــر کنیم، ادامه داد: چرا که فرصت نداریم و 

فرصت ما کوتاه است.
وی تصریح کرد: اگر افرادی که به سن ازدواج 
رســیده اند و ازدواج نکننــد و دیرتر ازدواج 
کنند، ســن باروری آن ها به ۴۵ تا ۵۰ ســال 
می رسد که شــانس باردار شدن و یا بارداری 

مجدد کاهش می یابد.
مشاور وزیر بهداشــت در امور مامایی تصریح 
کــرد: در حال حاضر نرخ بــاروری ۱.۷ درصد 
است این در حالی است که نرخ جانشینی ۲.۱ 
تا ۲.۳ درصد اســت و ما برای اینکه وضعیت 
کنونی را جبران کنیم باید نرخ باروری به ۲.۵ 

درصد برسد.
وی خاطرنشان کرد: متاسفانه میزان نرخ تک 

فرزندی در کشور ما بسیار بالا است.
خســروی ادامه داد: از سوی دیگر فاصله زمان 
ازدواج تا تولد فرزند اول نیز بالا رفته و به پنج 

سال رسیده است.
به گفته وی فاصله تولد فرزند دوم نیز بالا رفته 

و به ۴.۸ رسیده است.

خبر خبر

 نماینده ولی فقیه در خراســان شــمالی و امام 
جمعه بجنورد گفــت: نیروی جوان لازمه پویایی 
و توســعه پایدار در کشور است زیرا که این قشر 
ســنی، امید به موفقیــت را در جامعه زنده نگه 

می دارد.
حجت الاســلام رضا نوری در نخستین جشنواره 
ملی هنــر در مامایی در بجنورد، اظهار داشــت: 
بحث پیری جمعیت در کشور و توجه به افزایش 
جمعیت از سال های گذشته مطرح است و رهبر 
معظم انقــلاب نیز به این مهم تاکید جدی دارند 
زیــرا که این رونــد بزرگترین آســیب را به یک 
جامعه وارد می کند و مسیرهای رسیدن به رشد 

و پویایی را در آن جامعه کاهش می دهد.
وی افــزود: بــا وجود ایــن، اینــک فرصت های 
جمعیتی بســیار خــوب و قابــل ملاحظه ای در 
ساختار اجتماعی کشورمان وجود دارد و  پنجره 
جمعیتی کشورمان هنوز باز است به گونه ای که 

ما می توانیم با اعمال سیاست های جمعیتی سبب  
تصحیح آمارهای جمعیتی شویم.

حجت الاسلام نوری با بیان اینکه رویکرد کاهش 
جمعیت از دوره سازندگی و اصلاحات در کشور، 
پایه گذاری شــد، گفت: بحث کنتــرل موالید از 
سال ۷۲ مطرح بود و در دوره اصلاحات این نگاه 

کاهش جمعیت شدت گرفت.
وی افزود: در این دوران سیاســت های جمعیتی 
بــه گونه ای بود که متاســفانه انفجار جمعیت را 
مســاوی با فقر و فلاکت می دانستند و هیچ گونه 
حمایتی از خانــواده های بیش از دو فرزند انجام 

نمی گرفت.
حجت الاســلام نوری با انتقاد از وضعیت ســقط 
جنین در کشــور، خاطرنشان کرد: کشتن جنین 
مساوی است با کشتن انسان به گونه ای که باید 
ســقط جنین مگر در شــرایط خاص پزشکی در 

کشور به کلی ممنوع شود.

 امام جمعه بجنورد:  

 جمعیت جوان لازمه پویایی و توسعه پایدار کشور است جمعیت جوان لازمه پویایی و توسعه پایدار کشور است

معــاون وزیــر و مدیرعامل ســازمان صنایع 
کوچک و شــهرک هــای صنعتی ایــران از 
فعالیــت بیش از ۱۲ هزار واحد تولیدی راکد 

در کشور خبر داد.
علی رســولیان با حضور در خراسان شمالی 
و در جمع خبرنگاران اظهــار کرد: به دنبال 
فعال کردن این واحدهای تولیدی و افزایش 

ظرفیت واحدهای کم ظرفیت هستیم.
وی با اشــاره به شناسایی واحدهای تولیدی 
زیر ۵۰ درصد، افزود: این واحدهای تولیدی 
بــا هدف کمک بــه افزایــش ظرفیت آن ها 

شناسایی شده است.
وی ادامه داد: ۳ هزار و ۳۰۰ واحد تولیدی با 
فعالیت کمتر از ۵۰ درصد ظرفیت خودشان 
شناســایی شده اســت که براساس محصول 
نهایــی و تکنولوژی فعالیت با یکدیگر تفاوت 

دارند.
بازپس گیری ۷۷۰  از  رســولیان همچنیــن 
هکتار از اراضی که به سرمایه گذاران واگذار 
شــده بود اما فعالیتی در آن ها اتفاق نیفتاد، 

خبر داد.
معــاون وزیــر و مدیرعامل ســازمان صنایع 
کوچــک و شــهرک هــای صنعتــی ایران 
اعــلام کرد: یک هــزار و ۹۰۰ هکتار اراضی 
بلااستفاده در کشور شناسایی شد که دست 
سرمایه گذاران قرار دارد و فرآیند رسیدگی و 
داوری آن ها در مراجع قضایی از سال گذشته 

آغاز شده است تا بازپس گرفته شوند.
وی تاکیــد کرد: البته سیاســت مــا صرفا 
بازپس گیــری زمین ها نیســت و ســرمایه 
گذارانــی که تلاش می کننــد واحد تولیدی 
خود را علی رغم سختی ها راه اندازی کنند، 

مشمول این بازپس گیری ها نمی شوند
ایجاد ۴۰ هزار فرصت شغلی در کشور با احیای 

واحدهای صنعتی راکد
 مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک 
های صنعتی ایران گفت: با احیای واحدهای 
صنعتی طی سال گذشــته، ۴۰ هزار فرصت 

شغلی جدید ایجاد شد.
علــی رســولیان اظهــار کرد: فعال ســازی 
واحدهای راکد در شهرک ها و نواحی صنعتی 
کشور یکی از برنامه های ویژه وزارت صنعت 
معدن و تجارت به حساب می آید که در این 

خصوص اقدامات ویژه انجام گرفته است.
وی افزود: بــا اقدامات انجام شــده، ۲ هزار 
واحــد صنعتــی در نواحی و شــهرک های 
صنعتی کشور طی سال گذشته احیا شد که 
به دنبال آن بیش از ۴۰ هزار فرصت شــغلی 

نیز به وجود آمد.
وی عمده مشکل این واحدهای صنعتی راکد 
را مباحــث مالی اعلام کــرد و گفت: ضمن 
حمایــت های مالــی که از آن ها داشــتیم، 
حضور ســرمایه گذاران نیز با سرمایه گذاری 
جدید در آن واحدها سبب احیای آنها شد تا 

به چرخه تولید بازگردند.
معــاون وزیر صمــت و مدیرعامل ســازمان 
صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی ایران 
همچنین اظهار کرد: امسال نیز برنامه داریم 
تا ۲ هزار واحد صنعتی راکد در کشــور احیا 

شده و موانع تولید آن ها مرتفع شود.

 تامین زیرساخت ها و برق، ۲ هدف مهم 
شهرک های صنعتی ایران در خراسان شمالی

 مدیرعامــل ســازمان صنایــع کوچــک و 
شهرک های صنعتی ایران، تامین زیرساخت ها 
و برق را ۲ وظیفه مهم سازمان صنایع کوچک 
در اســتان ها به ویژه استان های کمتر توسعه 

یافته عنوان کرد.
علی رســولیان در کمیتــه تخصصی کارگروه 
تســهیل و رفــع موانع تولید اســفراین که با 
حضور معاون ایدرو، نماینده مردم شهرستان 
اســفراین در مجلس و جمعی از مســئولان 

استانی و شهرســتانی برگزار شد، اظهار کرد: 
بخش خصوصی و فعــالان اقتصادی در طول 
این سال ها که زیر فشار تحریم بودیم اقدامات 
زیادی را برای ارتقای اقتصاد کشور انجام داده 

اند.
وی هــدف از ســفر به خراســان شــمالی را 
بررســی واحدهای راکد و نیازهای ســرمایه 
گــذاران بخش خصوصی اعــلام کرد و افزود: 
خوشبختانه واحدهای راکد این استان چندان 
زیاد نیست و برای حل دغدغه آن ها نیز برنامه 

ریزی مناسب خواهیم کرد.
زیرســاخت ها  تامین  در خصوص  رســولیان 
در شــرکت ها و نواحی صنعتــی، بیان کرد: 
این پســندیده نیســت که در یک اســتان و 
شهرستان، سرمایه گذارانی برای ایجاد کارگاه 
های تولیدی یا انرژی خورشیدی وجود داشته 
باشــد اما زمینی برای واگــذاری به آنها برای 

آغاز فعالیت مهیا نباشد.
وی تاکید کرد: برای توســعه شهرک صنعتی 
شهرســتان اســفراین و اســتان برنامه ریزی 
خواهیم کرد و اگر زمین مناسب معرفی شود 
حاضر هســتیم زیرســاخت های آن را آماده 

کنیم.
معاون وزیر صمت به تامین برق نیز اشاره کرد 
و گفت: در این راستا پســت ۱۳۲ کیلوولتی 
شهرســتان تعریف شــده که پیشــرفت ۸۰ 
درصــدی دارد و باعــث می شــود واحدهای 
صنعتی اســفراین دیگر نگرانــی تامین برق 

نداشته باشند.

وی ادامه داد: پســت های بــرق کوچک نیز 
قابلیت خوبی اســت که هر کدام از واحدها و 
ســرمایه گذاران با توجه به اینکه مجوز های 
آن را از وزارت صنعــت و معدن اخذ کرده ایم 
می توانند به آن وارد شــده و برای تامین برق 

خود اقدام کنند.
ســلیمانیان گفت: در خصــوص تامین انرژی 
خورشیدی نیز در صورتی که سرمایه گذاری 
ورود کنند می توانیم اراضی مربوط به آن را با 
اقساط ۱۰ ساله واگذار کرده و برق تولیدی را 

به قیمت تضمینی خریداری کنیم.
وی بــه احیای واحدهای راکد در کشــور نیز 
اشــاره کرد و گفت: طی ســال گذشته هزار 
کارگاه کوچک ســاخته شد تا سرمایه گذارانی 
کــه توان مالــی ندارند اما پتانســیل فعالیت 
صنعتی را دارند بتواننــد در این کارگاه های 
کوچــک فعالیت کنند؛ امســال نیز یک هزار 
واحــد کارگاهی کوچک در کشــور ســاخت 
می شــود که ســهم خراسان شــمالی از آن 

مشخص خواهد شد.
کمبود زمین، برق و سرمایه در گردش 

امان الله حســین پور نماینده مردم اسفراین 
در مجلس شــورای اسلامی نیز در این جلسه 
مشــکل کمبود زمیــن و بــرق را از نیازهای 

اساسی صنایع این شهرستان اعلام کرد.
وی مشــکل گردش مالی و اقســاط بانکی را 
مهمترین مشــکلات حوزه اعتباری واحدهای 
شــهرک صنعتی اســفراین دانســت و گفت: 
اکنون بعضی از کارگاه های شهرســتان راکت 
شــده و بعضی دیگر نیز بــا یک دهم ظرفیت 
کار می کنند و اشتغال خود را به شدت کاهش 

داده اند.
وی با ابراز امیــدواری از اتفاقات مثبت برای 
شهرســتان و اســتان در آینده گفت: در سفر 
ریاســت جمهوری نیــز مبالغ خوبــی برای 
اسفراین و خراسان شــمالی دیده شده و این 
سفر برکات خوبی برای استان خواهد داشت.

تخصیص زمین، واگذاری خطوط تلفن، حادثه 
خیز بودن جاده دسترســی، مشکلات حریم 
و مالــی از مهم تریــن مشــکلات نمایندگان 
واحدهای صنفــی حاضر در جلســه بود که 
درباره آن هــا بحث و تبادل نظر شــد تا این 

مشکلات مرتفع شود.

اســتاندار خراسان شــمالی گفت: بسترهای لازم 
برای سرمایه گذاران در حوزه های مختلف فراهم 
است.محمد رضا حسین نژاد، در دیدار مدیرعامل 
ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی 
ایــران، با بیان اینکه ۸۵ مجوز بی نام در اســتان 
برای سرمایه گذاران آماده است، اظهار کرد: با این 
مجوزها سرمایه گذاران درگیر بروکراسی پیچیده 

اداری نخواهند شد.وی با تاکید بر اینکه باید تراز 
اســتان در بخــش صنعت و معدن توســعه یابد، 
گفت: یکی از مســائل مهم مطرح شــده در سفر 
مقام معظم رهبری به استان، قرار گرفتن جزو ۱۰ 
استان برتر کشوری در حوزه های مختلف به ویژه 

صنعت، معدن و گردشگری است.
علی رسولیان، مدیرعامل سازمان صنایع کوچک 

و شــهرک های صنعتی ایران نیز در این دیدار با 
بیان اینکه سال گذشته ۲۰ میلیارد تومان اعتبار 
برای حوزه شــهرک های صنعتی خراسان شمالی 
تخصیص یافتــه، گفت: علاوه بــر این تخصیص 
اعتبــارات، ۴۰۰ هکتــار زمین نیز برای توســعه 

شهرک های صنعتی  اختصاص یافته است.
وی در خصــوص ایجاد کارگاه هــای کوچک نیز 

افــزود: ایجاد ۱۴۰۰ کارگاه کوچک برای ســطح 
کشــور پیش بینی شــده که از این تعداد ســهم 
خراسان شمالی ۲۷ کارگاه برای سال جدید است.

رسولیان با بیان اینکه به دنبال ایجاد شهرک های 
انرژی خورشیدی هســتیم، تصریح کرد: خراسان 
شــمالی نیز ظرفیت هــای لازم را برای ایجاد این 

شهرک ها دارد.

 نماینــده مــردم بجنورد، راز و جــرگلان، گرمه 
و جاجرم و مانه و ســملقان گفــت: اگر به دنبال 
فرزندآوری هســتیم نیاز اســت تا در این حوزه 

سرمایه گذاری کنیم.
دکتر ســیدمحمد پاکمهر در اولین جشنواره هنر 
در مامایی اظهار کرد: بــرای افزایش فرزندآوری 
باید روی ماماها، تولد فرزند ســالم و جامعه سالم 

سرمایه گذاری انجام شود.
وی افزود: تصور اینکه دوره مراقبت بارداری به ۹ 
ماه ختم می شــود فکر اشتباهی است و در واقع 
مراقبت های بارداری شش ماه قبل از باردار شدن 

می باشد.
پاکمهر ادامه داد: در بسیاری از کشورهای توسعه 
یافته ۶۳ درصد کادر درمان را ماماها شــامل می 
شــوند اما این رقم در کشــور ما با نیازهای این 
بخش همخوانی ندارد، در حالی که حضور قوی و 
پررنگ ماماها با انجام مراقبت های یادشده موجب 
کاهش مرگ و میر کــودکان و کاهش هزینه ها 

می شود.
وی گفــت: هزینه های تولــد فرزند ناقص ۳ تا ۴ 
برابر فرزند ســالم است و فشارهای روانی بسیاری 
نیز برای والدین به دنبــال دارد، با این حال آمار 
قابل تاملی فرزند ناقص در کشور متولد می شود و 
جلوگیری از آن دوباره نقش موثر ماماها و مراقبت 

های بارداری را یادآوری می کند.
نماینــده مردم بجنــورد بیان کــرد: اگر خواهان 
تقویت فرزنــدآوری و جوانــی جمعیت و اجرای 
سیاســت های کلان نظام در این بخش هســتیم 
باید بــه بحت مامایی در کلان و اســتان به طور 

ویژه توجه شود.
وی با بیان این که بنا بــه ضرورت قانونی جوانی 
جمعیت با شــتاب در مجلس شــورای اســلامی 
تصویب شــده اســت، ابراز کرد: اگر این قانون با 
شــتاب تصویب شــده بیانگر اهمیت سیاســت 
جمعیتــی کنونی اســت که از اهداف جشــنواره 

برگزار شده نیز هست.

پاکمهر به شرایط نامناســب جمعیتی کشور نیز 
اشاره و اعلام کرد: با سیاه چاله های جمعیتی در 
آینده مواجه هســتیم اگر با بهره گیری از پنجره 
جمعیتی، شاخص جمعیت را افزایش ندهیم زیرا 
شــاخص باروری از ۶.۵ درصد در سال ۶۵ به ۱.۶ 

در حال حاضر رسیده است.
وی ادامه داد: ســالمندی جمعیت در گذشته زیر 
۱۰ درصد، اکنون بیش از ۱۰ درصد و با ادامه روند 
کنونی رشــد جمعیت، بیش از ۳۰ درصد خواهد 
بود و نتیجــه آن تعدد احداث خانه ســالمندان، 
کاهش نیروهای مولد، کاهش درآمد خالص ملی و 

تبعات اقتصادی و اجتماعی خواهد بود.
پاکمهر بــا بیان این که در ۱۵ ســال آینده، اگر 
ابزار تعالی جمعیت فراهم شود مشکلات برطرف 
می شود، بر اســتفاده از فرصت پنجره جمعیتی 
تاکید و عنوان کرد:  قوانین و نیازهای متناســب 
با آن مانند اعتبار دهی به خوابگاه های متاهلی و 

الزامات دیگر باید اجرایی و برطرف شود.

معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت خبر داد:

۱۲۱۲ هزار واحد تولیدی در کشور راکد است  هزار واحد تولیدی در کشور راکد است 

استاندار خراسان شمالی در دیدار با معاون وزیر صمت مطرح کرد:استاندار خراسان شمالی در دیدار با معاون وزیر صمت مطرح کرد:

۸۵۸۵ مجوز سرمایه گذاری بی نام، آماده حضور سرمایه گذاران در خراسان شمالی مجوز سرمایه گذاری بی نام، آماده حضور سرمایه گذاران در خراسان شمالی

نماینده مردم بجنورد در مجلس مطرح کرد:نماینده مردم بجنورد در مجلس مطرح کرد:

سرمایه گذاری، یکی از نیازهای اساسی افزایش فرزندآوری در کشورسرمایه گذاری، یکی از نیازهای اساسی افزایش فرزندآوری در کشور
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بوروکراسی ناکارآمد چگونه اقتصاد 
ایران را کافکایی می کند؟

محمد طاهری/سردبیر هفته نامه تجارت فردا
»بوروکراســی وبری« یکــی از عواملی بود که 
دنیای مدرن را ساخت، اما به نظر می رسد دنیای 
مدرن دیگر به بوروکراسی خوش بین نیست. البته 
بوروکراسی مکتب یا مذهب نیست که هواخواهانی 
پرشور داشته باشد اما هرجا اتاقکی به نمایندگی 
از قدرت )در ساختارهای غیر دموکراتیک( یا دولت 
)در ساختارهای دموکراتیک( بر پا شده باشد، این 
توانایی خارق العــاده را دارد که نظم بازارها را به 
هم بریزد، پیش پای کســب وکارها مانع ایجاد 
کند، مفسده بیافریند و انگیزه  نوآوری و خلاقیت 

را از بین ببرد.
وقتی درباره بوروکراســی سخن می گوییم، یک 
طرف، بوروکراســی با مشــخصاتی که »ماکس 
وبر« ترســیم کرد قرار دارد و در ســوی دیگر، 
بوروکراســی هایی با مشخصات »کافکایی« قرار 

دارند. 
»کافکایی شــدن« در اصل استعاره ای است که 
برای موقعیت های ســخت و پیچیده و پوچ نظام 
اداری به کار می رود. اقتصاددانان نیز در سال های 
گذشته با استعاره از داستان های »فرانتس کافکا« 
فرآیندی را شرح داده اند که نظام اداری و اقتصاد 
یک کشــور را به چرخه تباهــی می غلتاند و به 

اصطلاح »کافکایی« می کند.
اقتصاددانان چند دلیل برای مذمت بوروکراســی 
دارند؛ اول اینکه بوروکراســی بــه مرور زمان یا 
خود، اســتبداد آفریده یا در خدمت اســتبداد قرار 

گرفته است.
 امــا مهم ترین دلیل مخالفــت اقتصاددانان این 
اســت که دیوانســالاری را عمومــاً در تضاد با 
مکانیســم بازار می دانند. در خیلی از کشــورها، 
دستگاه دیوانســالاری جایگزین بازار می شود و 

قیمت تعیین می کند. 
مثــلًا در ایران نظام اداری تــلاش می کند انواع 
کالاهــا و خدمات را قیمت گــذاری کند. همین 
قیمت گــذاری گســترده انــواع کالا و خدمات 
می تواند شــرایط را برای کافکایی شدن اقتصاد 

ایران افزایش دهد.
نکته بعدی این اســت که بوروکراسی پیچیده و 
ناکارآمد، موانع زیادی پیش پای کســب وکارها 
می گذارد و رشــد اقتصــاد را مختل می کند. این 
صورت بوروکراسی در ایران کاملًا قابل مشاهده 

است.
 نکتــه دیگر این اســت کــه در اقتصــاد ایران 
بوروکراســی در خدمت »تیــول داری« و »نوچه 
پروری« قرار گرفته و این همه ساختمان و آدم و 
ماشین و سازوکار به جای آنکه در خدمت جامعه 

باشند، به گروه های اندکی خدمت می کنند. 
مســاله دیگر این اســت که بوروکراســی بستر 
مناسبی برای فساد شده و از همه مهم تر اینکه در 
خیلی از کشورها به صورت قاتل انگیزه نوآوری و 

خلاقیت و سرمایه گذاری ظاهر شده است. 
وضعیت کافکایی

گاهی یک خطای تایپی در حد بالا و پایین رفتن 
یک نقطه در اســم یا فامیلــی، یا خطای کارمند 
ثبت اسناد می تواند شــما را وارد یک »وضعیت 
کافکایی« کند. همیــن خطای کوچک می تواند 
شــما را برای روزهای طولانــی از این اداره به 
آن اداره بکشــاند یا حتی آن گونــه که در فیلم 
برزیل بــه کارگردانی » تری گیلیــام«،  منجر 
 به مرگ »آقای باتل« شــد، به مرگ شــما هم 

منجر شود. 
حتماً می پرسید ماجرا چیست؟

»ســم لاوری« که کارمندی منفعل و بی انگیزه 
است مســوولیت تایپ نامه های اداری را برعهده 
دارد. روزی یــک مگس در دســتگاه تایپ گیر 
می کند و باعث می شــود نامه بازداشــت آقای 
» تاتل« بــه نام آقای » باتل« صادر شــود. در 
نتیجه آقای باتل که فردی بی گناه است دستگیر 
و زندانی می شــود. دختر جوانــی که موضوع را 
متوجه شــده به کمک فرد بی گناه می شتابد اما 
آنقدر در این اداره و آن ســازمان گرفتار می شود 
که آقای باتل در حیــن بازجویی جان خود را از 

دست می دهد.
فکر نکنید این وضعیت فقط برای مرحوم »باتل« 
رخ داده، همه ما به نوعی چنین وضعیت هایی را 
تجربه کرده ایم؛ یعنــی در هزارتوی نظام اداری 

ناکارآمد گرفتار شده ایم.
وضعیتــی را تصور کنید کــه می خواهید مالیات 
بپردازید -یعنــی قصد دارید بــرای دولت پول 
واریــز کنید- باید ســاعت ها در صف »معطل« 
شوید. می خواهید ماشین بخرید یا بفروشید، باید 
کیلومترها رانندگی کنید و به حومه شــهر بروید 
تا پلاک جدیــدی تحویل بگیرید، تــازه بعد از 
ســاعت ها وقتی که تلف شده، باید در دفتر اسناد 
رسمی مجدداً »هزینه« کنید تا سند خودرو به نام 

شما یا دیگری ثبت شود.
امیدواریم هیچ وقت ســر و کارتان به شــهرداری 
یا ثبت اســناد یا نیروی انتظامی نیفتد، حتی در 
بیمارستان و آموزش و پرورش هم با »ناکارآمدی« 
و »ازدحام« مواجهید. می خواهید کســب وکاری 
آغاز کنید، فرآیند کار آنقدر »پیچیده« و »تودرتو« 
است که پشیمان می شوید. می خواهید تکنولوژی 
وارد کنید، باید بــه ده ها اداره و مرکز »مراجعه« 
کنید. می خواهید وام بگیرید، باید چندین قرارداد 
پیچیده و نامفهوم را »امضا« کنید و بارها از این 

دفتر به آن دفتر بروید و...
برای معرفی نظام اداری در ایران از این دســت 
توصیف ها زیاد می شــود نوشــت. همــه این ها 
عناصر یک »نظام اداری کافکایی« هستند که با 
 سرعت زیاد در حال زمین گیر کردن اقتصاد ایران

 هستند.

یادداشت

 فرش دســتباف ارگانیک که تمامی مراحــل آن ۱۰۰ درصد 
طبیعی است روز ســه شنبه در قالب پروژه بین المللی ترسیب 

کربن در بجنورد خراسان شمالی رونمایی شد.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری خراسان شمالی دیروز  در 
آیین رونمایی از فرش دســتباف ارگانیــک گفت: طرح تعمیم 
ترســیب کربن در تعداد زیادی از روســتاهای  شهرستان های 
اسفراین، گرمه و جاجرم در حال اجرا است که گستره آن ۲۳۶ 

هزار هکتار است.
حســن وحید با بیــان اینکه یکی از اهداف اجــرای این پروژه 
در روستاها توانمندسازی روســتاییان یا ایجاد مشارکت های 
اجتماعی اقتصادی است اظهار داشت: روستاییان با قرار گرفتن 
در متن طرح هایی که برای آن ها ایجاد می شود و مشارکت در 
اجرای این طرح ها از طریق منابع مالی خردی که در صندوق 
های روستایی جمع آوری شده است، اجرای اموری مانند تولید 
نهال، نهال کاری، اشــتغال های جدیــد مثل فرش بافی، انواع 

صنایع دستی را انجام می دهند.
وی گفت: این استان در اجرای طرح ترسیب کربن موفق عمل 
کرده است و خوشــبختانه شاهد استقبال و مشارکت مردم در 

این طرح هستیم.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری خراســان شمالی در ادامه 
گفت: با توجه به اینکه معضلات زیســت محیطی آب ، خاک و 
هوا را تحت تاثیر قرار داده است که در این استان نیز فرسایش 
خاک حتی بیش از میانگین کشور است باید با اقداماتی تلاش 

کنیم تا این منابع در استان حفظ شود که اجرای پروژه ترسیب 
کربن از آن جمله اســت.وحید افزود: در اجــرای این طرح از 
ظرفیت و پتانســیل مشارکت مردمی استفاده خواهیم کرد که 
اشــتغال زایی در زمینه تولید انواع فرش دستباف از آن جمله 
اســت.وی بر آموزش بهره برداران برای ایجاد اشتغال در زمینه 
های مختلف تاکید کرد و افزود: اگر زمینه برای ایجاد اشــتغال 
برای روســتاییان فراهم کنیم بهره برداری از عرصه های منابع 

طبیعی به خودی خود کاهش می یابد.
زهره قزل قاشی کارآفرین نمونه کشوری نیز در این آیین گفت: 
تمامی مراحل بافت این فــرش به صورت ۱۰۰ درصد طبیعی 
بوده است.وی افزود: فرش دســتباف ارگانیک هنر صنعتگران 
خراسان شــمالی هم اینک استقبال خوبی دارد که برای بحث 

صادرات آن نیز در حالی اقداماتی هستیم.
وی گفت: در سال های اخیر توجه ویژه ای به تولیدات ارگانیک 
شده است که باید تلاش کنیم تا در زمینه های مختلف به ویژه 
تولید فرش و دســتبافت ها را رونق بدهیــم تا علاوه بر ایجاد 

اشتغال به حفظ محیط زیست نیز کمک کرده باشیم.
وی بر آمــوزش بهره برداران برای ایجاد اشــتغال های جدید 
تاکیــد کرد و افزود: برخی از هنران پــدران و مادران در حال 

فراموشی هستند که باید با آموزش آنها را احیا کنیم.
قزل قاشــی بر احیای صنعت نساجی نیز اشــاره کرد و اظهار 
داشــت: هم اینک صنعتگران باید بــرای فعالیت مورد حمایت 

قرار گیرند.

فرش دستباف ارگانیک در خراسان شمالی رونمایی شدفرش دستباف ارگانیک در خراسان شمالی رونمایی شد

  بانــک مرکزی دســتورالعمل اجرایی تعیین 
ســطح فعالیت اشــخاص حقیقی فاقد شغل و 
اشــخاص حقوقی غیرفعال را منتشر کرد که 
طبق ماده ۳ این بخشــنامه: حداکثر ســطح 
فعالیت مــورد انتظار در بازه یک ســاله برای 
افراد بازنشسته ۲ میلیارد تومان، مستمری بگیر 
یک میلیارد تومــان، بیکار ۵۰۰ میلیون تومان 
و غیرفعال مالیاتــی ۵۰۰ میلیون تومان اعلام 

شده است.
۲۱ اردیبهشت ۱۴۰۱ بانک مرکزی اعلام کرده 
بود که در جریــان رصد و پایش تراکنش های 
بانکی مشکوک به پولشویی، برخی از روسای 
شعب بانکی و مدیران مناطقی که بدون رعایت 

ضوابط قانونی اقدام به کارســازی این دسته از 
تراکنش ها کرده اند، از کار برکنار شدند...

از نظر اینجانب این یک ســند تاریخی است از 
افول بوروکراسی و سردر گمی اخلاق اجتماعی 

و فرسایش آن، به دلائل زیر: 
یکم کسی نیســت از صادر کنندگان بخشنامه 

بپرسد این ارقام را از کجا آورده اید؟
دوم کســی نیست بپرسد به چه حقی جامعه را 
مانند زمان ساســانیان به طبقات تقسیم کرده 
اید؟ آن ها به اشــراف، موبــدان، دبیران…

تقسیم کردند منتها شما یک طبقه بیکار، یک 
طبقه بازنشســته، یک طبقه مســتمری بگیر 

…و برای آن ها تکلیف تعیین کرده اید؟
سوم کسی نیســت از این ها بپرسد چرا بانک 
را به یک وســیله پلیسی تبدیل می کنید؟ این 
حرفه جداگانه ای اســت کار بانک نیست. کار 
بانک تســهیل پرداخت برای معاملات، نقل و 
انتقال پول و واسطه گری مالی است.  هر روز 

در این راه نباید سنگ جدیدی انداخته شود.
چهارم کسی نیست بپرسد درشرایطی که حجم 
های عظیم معاملات قاچــاق به دلیل تحریم 
انجام می شود و کســانی به اصطلاح تحریم 
هــا را دور می زنند و کســانی رســماً امکان 
ورود کشــور به ترتیب های مالی بین المللی 
را مســدود کرده اند که وظیفه آن بعضاً همین 

FATF ،مقابله با پولشوئی است یعنی
آنگاه نگران پولشــویی توســط بیکارها و باز 

نشسته ها و مستمری بگیر ها هستید؟
پنجم کســی نیســت از این ها بپرسد چطور 
در پایــه ای تریــن آزادی های انســان، که 
ایــن حد را شــرع هــم تایید کــرده- یعنی 
معامــلات داوطلبانه بین مــردم که مصداق 
 آن کالا ها و خدمات مشــروع اســت، دخالت 

می کنید؟
ششم کسی نیســت از این ها بپرسد مردم به 
سادگی در مقابل کار شما فن بدل می زنند، و 
این ترفند ها خنثی می شود، بهتر نیست که به 

درجه انتروپی سیستم اضافه نکنید؟

در خبرهــا آمده اســت کــه حکــم تبرئه علی 
دیواندری مدیرعامل پیشــین بانک های ملت و 
پارسیان و رییس پژوهشکده پولی و بانکی کشور 
از ســوی شعبه سوم دادگاه رســیدگی به جرایم 

اقتصادی صادر شده است.
نویسنده: حسام الدین قاموس مقدم

 در این حکم آمده که فســاد مورد رسیدگی، با 
هدایت یک ابربدهکار بانکی و همدســتش که 
داماد یکی از وزرای دولت ســابق است، حادث 
شــده اســت که با واردکــردن اتهــام به علی 
دیوانــدری تلاش کرده بودند خــود را از چنگ 
عدالت برهانند. دیواندری از ۲۶ شهریور سال ۹8 
بــه اتهام اخلال عمده در نظام ارزی کشــور از 
طریق تشکیل و سردستگی شبکه کلاهبرداری، 
خیانت در امانت، ســفرهای محرمانه و مشارکت 
در قاچاق حرفه ای ارز محاکمه شــد. او با حکم 
قاضی موحدی آزاد رییس شعبه اول دادگاه ویژه 
رســیدگی به جرایم اخلالگران اقتصادی، از روز 
سه شنبه 8 آبان ۹8 در بازداشت بود؛ یعنی دقیقا 

۲ سال و نیم!
فرض کنید یک روز در خانه نشســته اید و زنگ 
در را می زنند. کســی از پشــت آیفون اسم شما 
را می گوید و از شــما می خواهــد که برای ارائه 
توضیحات با او همراه شــوید. به دم در مراجعه 
می کنید و می بینید یک ماشــین پلیس با مامور 
جلوی خانه ایســتاده و همه همسایه ها دارند از 
پنجره خانه شان شما را می بینند که سوار ماشین 
پلیس می شــوید. وقتی به کلانتری می روید، با 
چند ســوال و جواب مشــخص می شود که کل 
قضیه اشتباه بوده و سوءتفاهم پیش آمده است. 
این روند شاید تقریبا تا شب طول بکشد. از شما 
عذرخواهی می کنند و در تاریکی شــب به خانه 
برمی گردید. یک سوال: آیا همه کسانی که وسط 
روز از پنجره خانه شــان دیدند شما سوار ماشین 
پلیس شــدید و رفتید، در آن تاریکی شــب هم 
که به تنهایی برمی گردید خانه، شما را می بینند؟ 
آیا شــما می توانید فردا به تک تــک آن آدم ها 

مراجعه کنید و توضیح بدهید که سوءتفاهم بوده 
و اشــتباه شــده و ...؟ آیا اصلا کسی حرفتان را 
باور می کند؟ چه احساســی خواهید داشت؟ این، 
حس تمام کسانی است که بازداشت می شوند یا 
برایشان پرونده ای تشکیل می شود و همه مردم 
از آن مطلع می شــوند اما بعد از مدتی مشخص 
می شــود بازداشتشــان بی دلیل بوده و اشتباهی 
گرفتار شــده اند. حال، هر چه شما شناخته شده تر 
باشید، اذهان بیشــتری در جامعه نسبت به شما 
موضــع می گیرند و پاک کردن ذهنیت این افراد، 

تقریبا کاری غیرممکن است.
از جمله افرادی که اخیرا چنین بلایی سرشــان 
آمده، همین آقای دیواندری، سیداحمد عراقچی 
معاون وقت ارزی بانک مرکزی و ولی الله سیف 
رییس کل ســابق بانک مرکزی اســت. تقریبا 
تمام جلســات محاکمات این افــراد و اظهارات 
مدعی العموم علیه آنها در ابعاد وســیع، رسانه ای 
شد اما خبر تبرئه یا نقض حکمشان نهایتا در حد 
چند خط منتشر شــد و تمام. در چنین شرایطی، 
نه تنها آبرو و حیثیــت این افراد در بین خانواده 
و همسایه و آشنایان خدشه دار شده، بلکه اساسا 
بخاطر شخصیت حقوقی شان، آبرو و اعتبار نظام 
نیز زیر سوال رفته زیرا افکار عمومی در مواجهه 
با چنین مواردی، بــدون آنکه چیزی از جزییات 
موضوع بداند و اساســا مطلع باشد که همه چیز 
اشتباه و پرونده سازی بوده، براحتی می گوید یک 

مشت دزد و چپاولگر شده اند رییس و تمام.
حــال برویم ســراغ قانون و ببینیم اساســا چه 
پیش بینی برای این موارد شــده است. ماده ۱۴ 
آیین دادرســی کیفری می گوید »شاکی  قانون 
می تواند جبران تمام ضــرر و زیان های مادی و 
معنوی و منافع ممکن الحصول ناشــی از جرم را 
مطالبه کند« و بر اســاس تبصره ۱ همین ماده، 
زیان معنوی عبــارت از صدمات روحی یا هتک 
حیثیت و اعتبار شــخصی، خانوادگی یا اجتماعی 
است که دادگاه می تواند علاوه بر صدور حکم به 
جبران خسارت مالی، به رفع زیان از طرق دیگر 

از قبیل الزام به عذرخواهی و درج حکم در جراید 
و امثال آن حکم دهد. ماده ۱ قانون مســئولیت 
مدنی هم می گوید: »هر کس بدون مجوز قانونی 
عمداً یا در نتیجه بی احتیاطی به جان یا سلامتی 
یا مال یا آزادی یا حیثیت یا شهرت تجارتی یا به 
هر حق دیگر  که بموجب قانون برای افراد ایجاد 
گردیده لطمه ای وارد نماید که موجب ضرر مادی 
یا معنوی دیگری شــود مسئول جبران خسارت 
ناشــی از عمل خود  می باشــد.« در مورد اخیر، 
احتمالا آقای دیواندری باید از کســی که برایش 
پرونده سازی کرده یعنی همان ابربدهکار بانکی و 
داماد وزیر سابق شکایت کند و خسارت بخواهد.

ماده ۶۹8 کتــاب تعزیرات قانــون مجازات 
اســلامی نیز مقرر داشته است: »هر کس به 
قصد اضِرار به غیر یا تشویش اذهان عمومی 
یا مقامات رســمی به و سیله نامه یا شکواییه 
یا مراســلات یا عرایض یا گزارش یا توزیع 
هرگونه او راق چاپی یا خطی با امضاء یا بدو ن 
امضاء اکاذیبــی را اظهار نمایــد یا با همان 
مقاصد اعمالی را بر خلاف حقیقت رأساً یا به 
عنوان نقل قول به شخص حقیقی یا حقوقی 
یا مقامات رســمی تصریحاً یا تلویحاً نسبت 
دهد اعم از اینکــه از طریق مزبور به  نحوی 
از انحــاء ضرر مادی یا معنــوی به غیر و ارد 
شــود یا نه علاو ه  بر اعاده حیثیت در صورت 
امکان، باید به حبس از یک ماه تا یک ســال 
و یا شلاق تا ۷۴ ضربه محکوم شود.« در این 
ماده می بینیم که برای اعاده حیثیت، نوشــته 
شده »در صورت امکان« یعنی خود قانونگذار 
هم می دانسته که امکان اعاده حیثیت در همه 

موارد لزوما وجود ندارد.
اما اگر بخواهیم بگوییم مسئولیت جبران خسارت 
افرادی که بی گناه بازداشت و محاکمه می شوند 
صرفا با شــاکی پرونده آنها یا کســانی است که 
برای آنــان اصطلاحا پاپــوش دوخته اند، عملا 
مسئولیت قضات و افراد رسیدگی کننده به پرونده 
را نادیده گرفته ایم. اگر قــرار بود هر بازپرس و 

دادرســی صرف شــکایت یا پرونده سازی اقدام 
به بازداشــت و محاکمه کند، دیگر چه نیازی به 
انجام تحقیقات قانونی بود؟ هر کسی از هر کسی 
خوشــش نمی آمد می توانست طرح شکایت کند 
و برایش پرونده بســازد. قاضی به دلیل شأن و 
جایگاه مهمی که دارد، فلسفه ذاتی حضورش در 
این کسوت، تشخیص سره از ناسره و اتهام واقعی 
از پرونده ســازی واهی یا براساس برداشت های 
نادرست از قوانین است. به همین منظور، قانون 
آیین دادرسی کیفری مسئولیت جبران خسارات 
ناشــی از اشــتباهات قضات را بر عهده دولت 
گذاشته است؛ چنانکه طبق ماده ۲۵۵ این قانون، 
اشــخاصی که در جریان تحقیقــات مقدماتی و 
دادرسی به هر علت بازداشت می شوند و از سوی 
مراجع قضایی، حکم برائت یا قرار منع تعقیب در 
موردشــان صادر می شود، می توانند خسارت ایام 

بازداشت را از دولت مطالبه کنند.
همچنین ماده ۲۵۹ قانون آیین دادرسی کیفری 
مقرر مــی دارد: »در صورتی که بازداشــت براثر 
اعلام مغرضانه جرم، شــهادت کذب و یا تقصیر 
مقامــات قضایی باشــد، دولت پــس از جبران 
خسارت می تواند به مسئول اصلی مراجعه کند.«

گرچه ظرفیت های قانونی برای جبران خســارت 
وارده به افرادی که تبرئه می شوند وجود دارد اما 
به واقع آیا می توان واردآمدن خســارت به عمر و 
آبروی افراد را جبران کرد؟ شما در قبال دریافت 
چند ریــال حاضرید که کاملا بی گناه، آن هم نه 
دو سال و نیم بلکه حتی یک ساعت از عمر خود 
را در بازداشــتگاه بگذرانید؟ در ازای دریافت چه 
میزان غرامت حاضرید همســر و فرزندتان شما 
را در زندان ملاقــات کنند؟ در برابر چند میلیارد 
تومان اجازه می دهید تمام شــیرازه خانواده تان 
بخاطــر گرفتاری شــما در دادســرا و دادگاه و 
زندان از هم بپاشــد؟ در قبال چه پولی حاضرید 
تصویرتــان را بــه عنوان غارتگــر بیت المال از 
شبکه های تلویزیونی پخش کنند؟ چقدر حاضرید 

پول بگیرید و عمرو آبرویتان ضایع شود؟

 رئیس ســازمان خصوصی سازی از شناســایی جاماندگان سهام 
عدالت تحت پوشــش کمیته امداد و بهزیســتی خبر داد و افزود: 
نیاز نیســت افراد برای ثبت نام به جایی مراجعه کرده یا حتی یک 
ریال پرداخت کنند.حســین قربانزاده ، با بیان اینکه انتهای بند الف 
تبصره دو قانون بودجه به اختصاص ســهام عدالت به مشــمولان 
تحت پوشــش کمیته امداد و بهزیستی و ســایر افراد واجد شرایط 
اشــاره دارد، اظهار کرد: در این راستا شناسایی افراد جامانده نیز از 
افراد تحت پوشش نهادهای حمایتی آغاز و در این راستا چند جلسه 
برگزار شــده اســت، زیرا برخی بانک های اطلاعاتی کامل نبوده و 

برخی نیاز به اصلاح داشته اند.
شناسایی بیش از سه میلیون جامانده در مرحله اول

وی از مشــخص شدن تعداد جاماندگان خبر داد و افزود: در آخرین 
جلسه ای که هفته گذشته با رئیس سازمان بهزیستی، معاون وزیر 
رفاه و مســئولان کمیته امداد برگزار شــد تعداد جاماندگان تحت 
پوشــش این دو نهاد مشخص شدند. بر این اســاس این افراد در 

مجموع حدود سه میلیون و ۳۳۷ هزار و ۷۰۰ نفر هستند که حدود 
دو میلیون و ۲۵ هزار نفر تحت پوشــش بهزیســتی و حدود یک 

میلیون و ۳۰۰ نفر تحت پوشش کمیته امداد هستند.
رئیس ســازمان خصوصی ســازی درمورد پرتفوی افرادی که به 
عنوان مشمول شناخته شــده اند نیز گفت: تا دو هفته اینده پرتفو 
این افراد مشخص می شود. درواقع کیفیت پرتفو، نوع سهام، میزان 
ســهام هر فرد و روش انتقال مشــخص شــده و در تیرماه اطلاع 
رســانی کامل می شــود. تفاوتی که پرتفوی این افراد با پرتفوی 
مشمولانی که ســال ۱۳8۴ انتخاب شدند در این است که درحال 
حاضر سهام دولت بسیار محدود شده و ابتکار عملی که در ان زمان 
وجود داشته وجود ندارد. از طرف دیگر دولت تکالیف دیگری در بند 
الف تبصره دو یا بند ی که رد دیون است و... دارد و تابلوی بورسی 
ســهام دولت کفاف این تکالیف را نمیدهد. باید اولویت ســنجی 

صورت بگیرد که درحال انجام است.
قربانــزاده بــا تاکید بر اینکــه افراد تحت پوشــش کمیته امداد و 

بهزیستی لازم نیست برای ثبت نام به جایی مراجعه کنند، توضیح 
داد: افراد باید توجه داشته باشند که اصلا ثبت نامی وجود ندارد زیرا 
هویت افراد مشــخص و در بانک اطلاعات موجود است. این افراد 
نباید حتی یک ریال پرداخت کنند. اگر پیامکی ارسال می شود که 
لینــک ثبت نام دارد قطعا کلاه برداری اســت و ربطی به دولت و 

وزارت اقتصاد و سازنمان خصوصی سازی ندارد.
ادامه روند شناسایی جاماندگان

وی در ادامه درمورد سایر افراد واجد شرایط نیز گفت: درمورد تعیین 
ســایر افراد واجد شرایط نیز جلســات مجزا درحال برگزاری است. 
مطابق تبصره ۳ ماده ۳۴ اجرای سیاســت هــای اصل ۴۴ باید با 
همکاری وزارت رفاه و طبق ســازو کاری که پایگاه رفاهی ایرانیان 
دارد، افراد واجد شــرایط  بر اساس دهک بندی شناسایی شوند. بر 
این اســاس مرحله بعد دو دهک ابتدایی هســتند که باید تا پایان 
سال سهام عدالت به ان ها تخصیص پیدا کند. این موضوع نیاز به 

جلسات بیشتری دارد که ممکن است تا چند ماه اینده زمان ببرد.

من نمی توانم از فکر این بخشنامه بیرون بیایم!!من نمی توانم از فکر این بخشنامه بیرون بیایم!!

چه کسی پاسخگوی عمر و آبروی دیواندری و عراقچی و دیگران است؟چه کسی پاسخگوی عمر و آبروی دیواندری و عراقچی و دیگران است؟

جاماندگان سهام عدالت مشخص شدندجاماندگان سهام عدالت مشخص شدند
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طبقه متوسط با برنج داخلی
 خداحافظی کرد

حســن تقی زاده  با بیان اینکــه برنج داخلی در یک ماه اخیر 
افزایش نرخ ۱۵ درصدی را تجربه کرده اســت، گفت: قیمت 
برنج کشت دوم )هاشــمی، امراللهی، بی نام( در بنکداری به 
کیلویی ۱۳۰ هزار تومان و برنج کشت اول به کیلویی ۱۱۰ تا 

۱۱۵ هزار تومان رسیده است.
این فعال اقتصادی با اشاره به نرخ ارقام مختلف برنج داخلی 
در بنکداری، افزود: فجر کیلویی ۹۲ هزار تومان، شــیرودی 
کیلویی ۷8 هزار تومان، ندا کیلویی ۷۰ هزار تومان شده است.

به گفته وی؛ نرخ برنج خارجی نیز روند افزایشی شده و برنج 
باسماتی پاکســتانی کیلویی ۴۰ هزار تومان و برنج پاکستانی 

۳8۶ به کیلویی ۲۷ هزار تومان رسیده است.
تقی زاده با اشاره به تاثیر برنج خارجی در ایجاد تعادل در بازار، 
گفت: طبقه متوســط و رو به پایین با برنج ایرانی خداحافظی 
کردند چراکــه توان خرید هیچ یک از ارقــام برنج ایرانی را 

ندارند.
وی بــا بیان اینکه 8۰ درصد از افزایــش قیمت برنج داخلی 
در یک ماه اخیر متاثر از تورم بوده اســت، خاطر نشــان کرد: 
در حال حاضر عواملی چون احتکار فروشــگاه های زنجیره ای 
و ورود دلالان به شــبکه فــروش در افزایش نرخ برنج متاثر 
نیســت و افزایش نرخ برنج متاثر از تورم موجود در کشــور 
است. همچنین عرضه برنج داخلی در هفته های اخیر کاهش 
یافت این در حالیست که تقاضا برای خرید برنج افزایش پیدا 

کرده است
بنا به اظهارات رئیس اتحادیه برنج فروشــان بابل؛ گرم شدن 
هوا احتمال دپو برنج داخلی را کاهش می دهد چراکه این نوع 

برنج در گرما شپشک می زند.
تقی  زاده تاکید کرد: از اوایل مرداد ســال جاری برنج کشت 
جدید روانه بازار خواهد شد و این احتمال وجود دارد با عرضه 
برنج کشــت جدید قیمت این محصول حدود ۲۰ درصد افت 
قیمت داشته باشد اما نباید انتظار داشته باشیم نرخ برنج مانند 

گذشته شود.
رئیــس اتحادیه برنج فروشــان بابل با اشــاره بــه مقاومت 
کشاورزان در عرضه برنج، تصریح کرد: سال گذشته افزایش 
قیمت برنج باعث شد کشاورزان رغبتی برای فروش محصول 
از خود نشــان ندهند و یک چهارم محصول را می فروشند تا 
بدهی های خود را بپردازند و بقیه محصول را به امید افزایش 

نرخ مجدد نگه می دارند.
وی در پاسخ به این پرسش که آیا برآورد افزایش حجم تولید 
برنج در سال زراعی جدید قابل پیش بینی است، افزود: شرایط 
آب وهوایی و همت کشــاورزان باعث شده امیدوار به افزایش 
تولید باشــیم و احتمال برداشت بالای ۲ میلیون و ۴۰۰ هزار 

تن برنج وجود دارد.
تقی زاده در پایان بیان کرد: اگر در ۱۵ روز آینده آفتاب شدید 
نباشــد و شــرایط آب و هوایی تغییر نکند می توان امیدوار به 

افزایش تولید در سال زراعی جدید باشیم. 

پیش نویس قطعنامه ضد ایرانی به شورای 
حکام ارائه شد

 : منابع خبری روز سه شنبه ادعا کردند که قطعنامه ضد ایرانی 
ایالات متحده آمریکا و سه کشور اروپایی انگلیس، فرانسه و 
آلمان به شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی ارائه شد.

خبرگزاری فرانســه دقایقی پیش به نقل از دیپلمات های آگاه 
ادعا کرد: طرح محکومیت ایران به دیده بان هسته ای سازمان 

ملل ارائه شد.
در همین حال منابع خبری شــبکه های عربی به نقل از منابع 
مطلع مدعی شــدند: آراء کافی بــرای تصویب قطعنامه علیه 

ایران وجود دارد.
در فرازهایی از این ســند پیشــنهادی که بــه رویت برخی 
رســانه های غربی رسیده، آمده است: شــورای حکام آژانس 
از ایــران می خواهــد برای انجــام تعهدات قانونــی خود به 
صورت فوری اقدام کند و پیشــنهاد مدیرکل آژانس در مورد 
تعامل بیشتر برای شــفاف سازی و حل و فصل همه مسائل 

پادمان های باقی مانده را بلافاصله بپذیرد.
این قطعنامه درحالی پیشــنهاد شده است که مدیرکل آژانس 
بین المللی انرژی اتمی هفته پیش با انتشار گزارشی یکسویه 
و تحریک آمیز ادعا کرد که ایران در ارائه پاســخ های »معتبر 
فنی« به ســوال های این ســازمان درباره پیدا شــدن مواد 
هسته ای در سه مکان اعلام نشده، ناکام بوده و به این ترتیب 
مســائل پادمانی که قرار بود در هماهنگی با توافق اسفند ماه 
گذشــته میان ایران و آژانس حل و فصل شــود، باقی مانده 

است.
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درخشش دانشجویان دانشگاه بجنورد  
در مسابقات منطقه ۹ ورزش کشور

 دانشجویان ورزشــکار دانشــگاه بجنورد در مسابقات 
منطقه ۹ ورزش کشور افتخار آفرین شدند.

به گزارش خبرنگار ما   مسابقات منطقه ۹ ورزش کشور 
با هدف انتخابی المپیاد ورزشــی دانشــجویی  بود که  
میزبانی آن را دانشــگاه فردوسی مشهد عهده دار و  از 
نهم  خرداد به مدت دو روز پیگیری شد. در این دوره از 
رقابت ها  دانشــجویان دانشگاه بجنورد موفق به کسب 
۱۳ مدال در رشته های دومیدانی، شنا و کشتی شدند که 
علیرضا عظیمی گلوگاهی در دو و میدانی، آرش آســتانه 
در شــنا ،مصطفــی نجفی کلاته،مهــدی گرمه ، صابر 
نیستانی ،داود حاتمی دشــتی، امیر امین دوست،مهدی 
جوینی و امیر حسین حســنی پناهان در کشتی افتخار 

آفرینان  دانشگاه بجنورد در این مسابقات بودند.
 

پایان  هفته چهارم  لیگ دسته دوم 
استان با بردی دیگر از ستاره برتر

با پایان هفته چهارم لیگ دســته دوم استان تیم فوتبال 
ســتاره برتر بجنورد توانست با چهار گل همشهری خود 
را شکت و این هفته را با برد به پایان برساند .به گزارش 
خبرنگار ما هفته چهارم لیگ دســته دو فوتبال خراسان 
شمالی با دو دیدار به پایان رسید که میزبان آن بجنورد و 
اسفراین بودند.در همین چارچوب تیم ستاره برتربجنورد 
در زمین شــماره یک مجموعه ورزشــی تختی بجنورد 
توانســت بــا ۴ گل زده و یک گل خورده از ســد  تیم 
سهندبجنورد بگذرد و تیم شهر بلقیس اسفراین علیرغم 
۲ گل زده ۳ گل از تیــم  باغچــق بجنورد دریافت کرد 
و متحمل شکســت گردید.از مهمتریــن اتفاقات هیئت 
فوتبال در هفته جاری نیز دوره مربیگری گلری باحضور 
۱۹ مربی از دیروز درمحل استادیوم تختی بجنورد است 
که مدرســی آن را جلال بشــرزاد مربی بادانش و گلر 

ترازاول سال های دور ایران بر عهده دارد.

برگزاری جام آدینه آزاد تنیس آقایان 
به مناسبت میلاد امام رضا )ع(

هیئت تنیس خراســان شمالی پنجشــنبه و جمعه هفته 
جــاری اقدام به برگزاری جام آدینــه آزاد تنیس آقایان 
به مناســبت میــلاد امام رضــا )ع( خواهــد کرد.مدیر 
روابط عمومی هیئت تنیس خراســان شمالی در گفتگو 
با خبرنگار مــا گفت : جام آدینــه آزاد تنیس آقایان به 
مناســبت میلاد امام رضا )ع( پنجشــنبه و جمعه هفته 
جاری در زمین تنیس شهربازی بجنورد پیگیری خواهد 
شد.سحر رجب نیا افزود: فرمت مسابقات جام آدینه آزاد 
تنیس آقایان به صورت انفرادی و جدول حذفی است و 
در یک ســت کامل برگزار می شود که سید بندی آن بر 
اساس آخرین رنکینگ استانی خواهد بود.رجب نیا اظهار 
www. کرد: ثبت نام در این مسابقات از طریق وبسایت

nkhtennis.ir انجام می شــود و آخرین مهلت ثبت نام 
در آن پنجشنبه خواهد بود.

رضا عنایتی سرمربی هوادار تهران در خصوص بازی لغو شده شان 
می گوید انتظار کم ترین امکانات را داشتند تا بازی را انجام دهند 

اما تیم صنعت نفت تمام تلاشش را کرد تا بازی انجام نشود.
عنایتــی در ارتباط تلفنی با برنامه فوتبــال برتر در ابتدا راجع به 
صحبت های منصوریان در واکنش بــه لغو بازی هوادار-صنعت 
نفت گفت: آقای منصوریان صحبت های شان را کردند و من روی 
صحبت های ایشان دقت کردم. چند نکته را باید به دوست بسیار 
خوبم آقای منصوریان یــادآوری کنم؛ زمانی که یک روز قبل از 
بازی به ما اعلام شد بازی به مسجد سلیمان رفته ما سه آیتم را 
قرار دادیم تا تیم خوب صنعــت نفت آن را مهیا کند چون پرواز 
ما دیر وقت بود و ســاعت ۹ به تاخیر خورد و تا به هتل رسیدیم 
ساعت ۱ و نیم شب شد. نمی توانستیم همان زمان حرکت کنیم و 
به مسجد سلیمان برویم. با آقای سهیل مهدی که صحبت  کردم 
قرار شــد ۲ دستگاه اتوبوس VIP ساعت ۱۱-۱۰ صبح روز بازی 
برای ما بفرســتند و بلیت برگشت ما را از اهواز بگیرند و هتل ما 
را اهواز بگیرند تا بتوانیم ســریع برگردیم چون ۲ بار هتل و پرواز 
گرفتیم و کنســل کردیم. ساعت ۱ و نیم رسیدیم و من بچه ها را 

سریع فرستادم تا استراحت کنند. ساعت ۱۰ برای بچه ها صبحانه 
آماده کرده بودند و گفتند با تمام وســایل بــه پایین بیایید تا به 

سمت مسجد سلیمان برویم.
او ادامه داد: من به پایین آمدم و دیدم دوستان جلسه گذاشتند و با 
هم صحبت می کنند و آقای سراج هم آنجا بودند. از من خواهش 
کردنــد و گفتند چون بودجه نداشــتیم نتوانســتیم هتل را اهواز 
بگیریم و خواهش می کنم همان مسجدســلیمان سلیمان بمانید 
و من به ایشــان گفتم، آقای سراج من ساعت ۵ صبح بچه ها را 
بیدار کنم و به ســمت فرودگاه ببرم؟ چون ۵-۴ ساعت مسافت 
وجود دارد.عنایتی در ادامه خطاب به سرمربی نفت گفت: نکته ای 
وجــود دارد که باید خدمت آقای منصوریــان عرض کنم، چون 
دیدم بســیار خونســرد صحبت می کنند؛ اولا قرار بود ۲ دستگاه 
اتوبوس VIP به ما بدهید چون ما روز بازی آمدیم. در فیلم دیدم 
که خودشان روز قبل از بازی با ۲ دستگاه اتوبوس VIP به مسجد 
سلیمان رفتند و برای ما یک دستگاه اتوبوس ۴۵ نفره فرستادند. 
من آنجا خودم به بچه ها گفتم و هیچ کس از مسئولین نبود. علی 
منصوریــان آنجا نبوده و مقداری اطلاعات اشــتباه به او دادند و 

متاسفانه اطلاع نداشت. من به بچه ها گفتم قرار نیست روز بازی 
با یک دســتگاه اتوبوس برویم چون ۵ ساعت فاصله وجود دارد 
و شــرایط بسیار سخت می شد. ساعت ۱۲ و نیم یک دستگاه ون 
برای ما آورده بودند!ســرمربی هوادار در خصوص رای احتمالی 
کمیته انضباطی بیان کرد: فکر نمی کنم بازی برگزار شــود. نکته 
اساســی این موضوع این است که وقتی می خواستیم به فرودگاه 
برویم دوســتان دســتور داده بودند برای ما اتوبوس نفرستند! ما 
می خواستیم پول اتوبوس را خودمان بدهیم اما ده ماشین گرفتیم 
و بچه ها را فرســتادیم. نکته عجیب و غریبش اینجاســت آقای 

منصوریــان گفتند که ما با تیم له مان هــوادار را بردیم. من اول 
افتخار می کنم شــما ما را بردی داداش! شــما تیم ما را بردی و 
نتیجه خوبی گرفتی. ما دو گل تاکتیکی و روی اشــتباه بازیکنان 
خوردیم، یکــی از پنجاه متری گل خوردیــم و دیگری دفاع ما 
روی زمین ســر خورد و گل خوردیم. این مسائل خوب نیست که 
درباره  آنها صحبت کنیم. ما حداقل امکانات را می خواســتیم اما 
دوســتان تمام تلاش شــان را کردند که ما نرویم. ما عزم مان را 
جزم کرده بودیم که برویم چون اگر می بردیم تا رده هفتم جدول 

بالا می آمدیم.

 افتخار می کنم تیم ما را  افتخار می کنم تیم ما را 
بردی داداش!بردی داداش!

تجلیل از مدال آوران بازی های المپیک ناشنوایان  میراسماعیلی: پرونده جودو پیچیده شده است 

ارائه پیشنهاد دوم برای مانه؛ بایرن دست بردار نیست

بازی های  آوران  از مــدال  مراســم تجلیل 
المپیک ۲۰۲۲ ناشنوایان برگزار شد.

مراســم از تجلیل از مــدال آوران المپیک 
۲۰۲۲ ناشــنوایان با حضــور رضا صالحی 
امیــری رییــس کمیتــه ملــی المپیک و 
مسئولان فدراسیون ناشــنوایان در آکادمی 
ملی المپیک برگزار شد. آرش میراسماعیلی 
رییس فدراسیون جودو، هاشم صیامی رییس 
طباطبایی  حســن  دوومیدانی،  فدراســیون 
رییس فدراســیون کاراته، غلامرضا نوروزی 
رییس فدراسیون پزشــکی ورزشی و حسن 
رنگرز مدیرکل ورزش و جوانان مازندران نیز 
در این مراســم شرکت کردند. قرار بود وزیر 
ورزش هم در این مراســم شــرکت کند که 

حضور نداشت.
علی محمد قادری رییس سازمان بهزیستی 

نیز در این مراسم حضور داشت.
*تیشــه گران: از وزیر قــول گرفتیم پاداش 

دولت امسال پرداخت شود
مهــران تیشــه گــران رییس فدراســیون 
ناشــنوایان بیان کــرد: دوره قبــل المپیک 
ناشنوایان هفتم شــدیم اما در این دوره بین 
۷۵ کشور، مقام سوم را به دست آوردیم و کار 

بسیار ســخت و دشوار بود. کشورهایی مانند 
کره جنوبی، ژاپــن و ترکیه با کاروانی بیش 
از ۱۷۰ نفر شرکت کرده بودند و ما کمترین 
تعــداد نفرات را داشــتیم کــه ۷۵ نفر بود. 
امیدوارم برنامه ریــزی خوبی برای  ورزش 
ناشنوایان داشته باشیم و این قول را از وزیر 
گرفتیم که پاداش ویژه دولت را امســال به 
ورزشکاران بدهیم. به هر حال دیگر رویدادی 
نداریم و می توان  پاداش ها را پرداخت کرد. 
در بحث اشتغال ورزشکاران ناشنوا هم برنامه 

ریزی خوبی انجام شود.

ابتــدا از کادر سرپرســتی ، تیشــه گــران، 
مهدی نصیری معــاون کاروان، علی رغبتی 
سرپرســت کاروان، میثم رحیم زاده دستیار 
ویژه سرپرست و نایب رییس ستاد و دبیرخانه 

ستاد تجلیل شد.
ورزشــکاران ناشنوا در این مراسم درخواست 
حل مشــکل اشــتغال خود را داشــتند تا با 

دغدغه کمتر به آینده فکر کنند.

در ادامه نیز از مربیان و ورزشــکاران  تجلیل 
شد.

 میراسماعیلی: پرونده جودو پیچیده شده است
رییس فدراســیون جودو گفت: تعداد المپیکی هایی که باید استخدام 

شوند آنقدر زیاد نیست که از استخدام آن ها بترسیم.
 آرش میراســماعیلی در حاشیه مراسم تجلیل از مدال آوران المپیک 
ناشنوایان در مورد مشکل اشتغال ناشنوایان بیان کرد: المپیکی را هم 
بــه کار نمی گیرند. به عنوان قهرمان می گویم ورزشــکاران نیاز به 
توجه بیشتر دارند. در مجلس تصویب شده که امکان اشتغال المپیکی 
ها فراهم شود اما خیلی ها جذب نشدند. قانونی که تصویب می شود 
باید پیگیری شود. تعداد ورزشکارانی که باید استخدام شوند، انقدر زیاد 

نیست که از استخدام آنها بترسیم.
او ادامــه داد: الان می بینیم کــه معاندان نخبه ها را گول می زنند و 
وعده واهی مــی دهند و آنها را می برند اما بعد اســتفاده نمی کنند 
و پس از یکی، دو ســال این ورزشــکاران فراموش می شــوند. این 
ورزشکاران مشــاورین خوبی ندارند و تصمیم بد می گیرند از این رو 

باید در داخل به آنها توجه شود.
میر اســماعیلی در مورد تعیین تکلیف پرونده جودو نیز گفت: پرونده 
پیچیده ای شده است. برای ما جای سوال دارد که علت این پیچیدگی 
چه چیزی است. نیاز به بررسی بیشتر داورها است. حالا تمدید کردن 
مهم نیســت و فقط امیدوارم رای عادلانه باشد. جودوی ایران با تمام 
مظلومیت و محرومیت، راهی ســن پترزبورگ می شود بعد به تونس 
می رود و ســپس با ترکیب کامل در بازی های کشــورهای اسلامی 

شرکت می کند.
او در پاسخ به این پرسش که جودو مشکلی برای حضور در بازی های 

 IOC کشورهای اسلامی ندارد؟ گفت: خیر چون این بازی ها زیر نظر
و OCA نیســت و می توانیم شــرکت کنیم. امیدوارم ثابت کنیم اگر 
سه سال تعلیق هستیم دست از کارنکشیدیم و خدا کمک کند نتیجه 

خوبی در بازی ها بگیریم.
او در مورد اینکه از  تمدید رای دادگاه CAS باید نگران بود؟ تصریح 
کرد: نمی توان این را گفت. حساســیت خاصی روی تمدید آن نداریم 
با پرونده های فوتبالی و عادی متفاوت اســت و نتیجه آن  می تواند 
مبنای رای های دیگر برای سال های بعد باشد. این پرونده سه داور 
تصمیم گیرنده دارد که یکی از آنها ایرانی هســتند و امیدوارم نتیجه 

رای عادلانه باشد نه سیاسی .
او افزود: موضوع روسیه و اوکراین نشان داد ورزش دنیا سیاسی عمل 
کرد. در مورد مسابقه فوتبال کانادا و ایران نیز افراد معاند و مریض به 
دنبال این بودند که فوتبال و ورزش ایران نتیجه نگیرد. امیدوارم طبق 

منشور المپیک، ورزش پاک و غیر سیاسی باشد.

باشــگاه بایرن مونیخ قصد دارد پیشنهاد دومش برای 
جذب ســادیو مانه، مهاجم ســنگالی، را بــه مدیران 
لیورپول ارسال کند.قرارداد مانه با لیورپول در تابستان 
۲۰۲۳ به پایان می رســد و بســیاری باور دارند که او 

تصمیمی برای ادامه این همکاری با لیورپول ندارد.  
مانه یکی از مهره های کلیدی لیورپول در موفقیت های 
چند ســال اخیر این تیم بوده و عملکرد درخشــانی را 

تحت هدایت یورگن کلوپ ارائه کرده است.
گفته می شــود که بایــرن مونیخ مقصــد بعدی مانه 
اســت و این بازیکن تصمیم گرفته کــه فصل آینده 
با پیراهن این تیم به میدان بــرود. روزنامه تایمز روز 

گذشته مدعی شــده بود که این باشگاه پیشنهادی را 
بــرای خرید او ارائه کرده اما مدیران لیورپول حاضر به 

پذیرش این پیشنهاد نشدند.
باشگاه لیورپول همچنان امیدوار است که بتواند قرارداد 
جدیدی با این بازیکن به امضا برســاند اما در صورتی 
که مجبور به فــروش او برای جلوگیری از جدایی اش 
به عنوان بازیکن آزاد شــود نیز خواهان دریافت مبلغ 
بیشــتری از ۲۵ میلیون یورو اســت. بسیاری از منابع 
نزدیک به باشــگاه لیورپول می گویند که آنها حداقل 
۴8 میلیون یورو برای فروش این بازیکن ۳۰ ساله در 
نظر دارند و حاضر به مذاکره با مبلغی کمتر از این رقم 

نیستند، این در حالی است که بایرن حاضر به پرداخت 
این مبلغ برای جذب مانه نخواهد بود. 

حالا روزنامه آلمانی بیلد خبــر داده که مدیران بایرن 
برای دومین بار پیشــنهادی را برای خرید این بازیکن 
ســنگالی به مدیران لیورپول ارائه کرده اند که مبلغش 
بیشــتر از پیشنهاد اول اســت اما هنوز با مبلغ مدنظر 
این باشــگاه فاصله دارد. با توجه به علاقه سادیو مانه 
به تــرک آنفیلد و این موضوع که تنها یک ســال از 
قــرارداد این بازیکن باقی مانده، شــاید مدیران بایرن 
موفق شوند که نظر مثبت لیورپول را با مبلغی کمتر از 

۴8 میلیون یورو جلب کنند.
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